
P R O T O K Ó Ł   NR  XIII/2016 

z posiedzenia sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 27 stycznia 2016 roku 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1300 i trwało do godz. 1415. 

 

 

Siedzibą posiedzenia była sala narad Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Nieobecni radni: Bolesław Pudłowski, Krzysztof 

Ronowski – usprawiedliwieni. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: 

      - Jan Omachel 

      - Alicja Fejkiel-Guzik 

      - Grażyna Rugiełło 
 

(lista obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

- Zastępca Wójta Gminy Krościenko Wyżne, 

- Skarbnik Gminy Krościenko Wyżne. 
 

 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 

W charakterze publiczności w obradach uczestniczył również mieszkaniec gminy. 

 

Proponowany porządek obrad:  
  

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz 

wydanych zarządzeniach. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Krościenko Wyżne 

do roku 2025”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem 

Krośnieńskim w zakresie wspólnej realizacji inwestycji drogowej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały własnej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Planu gospodarki niskoemisyjnej 

dla obszaru obejmującego Miasto Krosno oraz Gminy: Jedlicze, Miejsce Piastowe, 

Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka i Krościenko Wyżne. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2016 rok. 

12. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1 

 Rozpoczynając XIII sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący Rady – 

Antoni Dębiec otworzył obrady, powitał przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych 

gości oraz mieszkańca gminy. 
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Ad. 2 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji można podejmować prawomocne 

uchwały. Zauważył, że w sesji uczestniczy 12 radnych Gminy Krościenko Wyżne. 
 

Ad. 3 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 
 

Wójt Gminy złożył wniosek o zmianę proponowanego porządku obrad, tj. aby: 
 

1) po pkt 11 proponowanego porządku obrad wprowadzić punkty 12-13 w brzmieniu: 
 

„12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Jedlicze.” 

 

„13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Nowy Żmigród.” 

 

2) pkt 12 – 13 proponowanego porządku obrad realizować jako pkt 14-15. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, iż udzielenie pomocy rzeczowej dla gminy 

Jedlicze dotyczy nieodpłatnego przekazania na własność motopompy strażackiej M8/8-1  

z silnikiem Kolera, będącej własnością gminy Krościenko Wyżne. Objaśnił, iż pompa ta 

stanowiła wyposażenie samochodu ratowniczo-gaśniczego Star 244, który już został 

przekazany. Wytłumaczył, iż pompa została zakwalifikowana jako zbędny składnik majątku 

ruchomego, a gmina Jedlicze w wyznaczony terminie zwróciła się z wnioskiem o jej 

nieodpłatne przekazanie.  

 

Uzasadniając potrzebę wprowadzenia kolejnego punktu dotyczącego udzielenia pomocy 

rzeczowej gminie Nowy Żmigród Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, iż przedmiotem 

pomocy rzeczowej jest samochód pożarniczy DAF FA1600, stanowiący własność gminy, 

będący w użytkowaniu Ochotniczej Straży Pożarnej w Pustynach. Wójt przypomniał 

zgromadzonym, że warunkiem zakupu nowego samochodu pożarniczo-ratowniczego dla 

jednostki OSP w Pustynach, było przekazanie dotychczasowego samochodu. Poinformował 

również, iż w dniu wczorajszym upłynął termin składania wniosków, a jedyny wniosek  

o nieodpłatne przekazanie tego samochodu wpłynął od gminy Nowy Żmigród. Stąd też 

propozycja wprowadzenia obu tych punktów. 

 

Radni nie złożyli wniosków o zmianę proponowanego porządku obrad, wobec czego 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania wniosków złożonych przez Wójta 

Gminy tj.: 
 

1) wprowadzenia pkt 12 w brzmieniu:  
 

„12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Jedlicze.” 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. wniosek został przyjęty. 

 

2) wprowadzenia pkt 13 w brzmieniu:  
 

„13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Nowy Żmigród.” 



3 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. wniosek został przyjęty. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania porządku obrad wraz  

z przegłosowanymi poprawkami. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego przyjęto porządek obrad XIII Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne  

w następującym brzmieniu: 

 

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz 

wydanych zarządzeniach. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Krościenko Wyżne 

do roku 2025”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem 

Krośnieńskim w zakresie wspólnej realizacji inwestycji drogowej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały własnej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Planu gospodarki niskoemisyjnej 

dla obszaru obejmującego Miasto Krosno oraz Gminy: Jedlicze, Miejsce Piastowe, 

Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka i Krościenko Wyżne. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2016 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Jedlicze. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Nowy Żmigród. 

14. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

15. Zamknięcie sesji. 
 

Ad. 4 

 Kolejno przystąpiono do przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu NR XII/2015 z XII sesji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 29 grudnia 2015 r., wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – 

Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ NR XII/2015  

z XII sesji z dnia 29 grudnia 2015 r. 
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Ad. 5 

 Następnie przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Informacja Wójta Gminy 

za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz wydanych zarządzeniach”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że w okresie międzysesyjnym realizacja zadań 

skupiała się głównie na podsumowaniu roku 2015 i przystąpieniu do wykonywania budżetu 

na 2016 rok. Działania w tym okresie dotyczyły m. in.: 

1) opracowania Strategia rozwoju gminy do roku 2025. Przyjęcie stosownej uchwały 

stanowi jeden z punktów porządku obrad dzisiejszej sesji; 
2) wykonania projektu trybun stadionu oraz płyty boiska. Wartość kosztorysowa projektu 

to ponad 2 mln. 300 tys. zł. netto.; 
3) wypłacenia tzw. czternastej pensji dla nauczycieli. Łącznie dokonano wypłaty na 

kwotę około 100 tys. zł.; 

4) podpisania umowy z komendą wojewódzką policji na pełnienie dyżurów przez 

policjanta dzielnicowego w budynku „Domu Spółdzielczego”. W najbliższym czasie 

punkt powinien zostać uruchomiony. 

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację o wydanych zarządzeniach 

w okresie międzysesyjnym, tj. w okresie od dnia 1 stycznia 2016 r. do dnia 26 stycznia 

2016 r. (informacja w załączeniu).  

 

W otwartej dyskusji radny Jan Omachel, odnosząc się do ZARZĄDZENIE NR IV/185/2016  

z dnia 13 stycznia 2016 r. zapytał, ilu osobowy jest samochód osobowy Volkswagen T4 2,4D. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, iż samochód ten jest 9 osobowy. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad. 6 

 W kolejnym punkcie porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Krościenko Wyżne do roku 2025”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt Strategii (projekt w załączeniu). 

Poinformował, iż dokument opracowała firma „Res Management” z Brzozowa, która 

wcześniej opracowywała Plan Rozwoju Lokalnego Gminy. W związku z tym dysponowała 

ona danymi niezbędnymi do wypracowania nowego dokumentu. Zaznaczył, iż podstawę 

opracowania dokumentu stanowiły dane statystyczne z ostatnich 3 lat, które zostały ukazane 

w tomie I. Dane te były także podstawą do opracowania ankiety dla mieszkańców. Główne 

założenia Strategii zostały wypracowane podczas warsztatów przez specjalnie powołane  

w tym celu zespoły, w skład których weszli przedstawiciele wszystkich środowisk i grup 

społecznych. Na bazie tego wypracowano wnioski i ukazano problemy, jakie występują  

w naszej Gminie. Strategia Rozwoju Gminy stanowi jeden z najważniejszych dokumentów 

planistycznych, który w sposób kompleksowy wyznacza długofalowe kierunki rozwoju 

gminy. Ten obszerny dokument zawiera koncepcję funkcjonowania Gminy na najbliższe lata 

wraz ze wskazaniem jej wizji, celów strategicznych oraz działań zmierzających do ich 

osiągnięcia. To jednocześnie kluczowy element w procesie pozyskiwania środków 

zewnętrznych w ramach nowej perspektywy unijnej na lata 2014-2020 na istotne dla rozwoju 

gminy przedsięwzięcia. Pod względem spójności dokument ten bardzo dobrze wpisuje się  

w podstawowy dokument strategiczny regionu tj. Strategię Rozwoju Województwa 
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Podkarpackiego. W dalszej kolejności Wójt szczegółowo omówił poszczególne tomy 

Strategii. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o opinie Komisji do projektu uchwały: 

1) radny Stanisław Wierdak – Wiceprzewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 25 

stycznia 2016 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy  

„za” (jednogłośnie); 

2) radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 25 stycznia 2016 r. 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie); 

3) radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja na posiedzeniu w dniu 25 stycznia 2016 r. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały oddając 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

Na salę narad przybył radny Paweł Lorens. O tej pory w sesji uczestniczyło 13 radnych. 

 

Radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIII/ 93 /2016  

w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Krościenko Wyżne do roku 2025 

(uchwała w załączeniu). 
 

Ad. 7 

Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia z Powiatem Krośnieńskim w zakresie wspólnej realizacji inwestycji drogowej.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Wyjaśnił, że 

w związku z zamiarem złożenia przez gminę Krościenko Wyżne wniosku o dofinansowanie zadania 

dotyczącego przebudowy drogi gminnej ulicy Grunwaldzkiej zachodzi konieczność zawarcia  

z powiatem krośnieńskim porozumienia w zakresie wspólnej realizacji inwestycji. Zaznaczył, że tego 

rodzaju współpraca jest dodatkowo punktowana, jeżeli chodzi o etap oceny wniosku  

o dofinansowanie zadania. W ramach porozumienia powiat zobowiązuje się wykonać roboty 

budowlane na skrzyżowaniu drogi powiatowej na ulicy Łężańskiej z drogą gminną. Dlatego potrzeba 

zawarcia wspólnego porozumienia w zakresie partycypacji w kosztach budowy. Koszt przebudowy 

ulicy Grunwaldzkiej po stronie gminy to kwota 2 341 897,84 zł. 

 

Wójt zawnioskował o autopoprawkę w zakresie § 1 ust. 3 tj. o wykreślenie słów: „o którym 

mowa w § 1”. W związku z tym § 1 ust. 3 otrzyma brzmienie: 

„3. Szczegółowe warunki wspólnego przygotowania i realizacji zadania zostaną 

określone w porozumieniu, stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały.” 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Stanisław Wierdak – Wiceprzewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 
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W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady Antoni Dębiec zapytał o przewidywaną kwotę 

dofinansowania w ramach przedmiotowego zadania. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, iż kwota ta to ok. 67 % kosztów zadania, z czego 

wkład własny gminy wyniesie ok. 900 tys. zł. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał, czy zapadła decyzja odnośnie przebudowy 

ul. Marynkowskiej.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, iż ukazała się lista rankingowa, na której zadanie 

dotyczące przebudowy ul. Marynkowskiej znalazło się na 10 miejscu. Zadanie uzyskało 

dofinansowanie w ramach zadań zgłoszonych na 2016 rok, w związku z czym jest 

przewidziane do realizacji. 

 

Radny Paweł Lorens zwracając się do Wójta dopytał, czy przebudowa ulicy Grunwaldzkiej 

powiązana jest z zamiarem urządzenia przez PKP wiaduktu kolejowego na tym 

skrzyżowaniu. 

  

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że sprawy te nie są ze sobą powiązane. Dodał, że  

w chwili obecnej uzgodnienia z koleją są takie, aby masę bitumiczną położyć do płyt przy 

torach. Ogółem planowany zakres prac na ulicy Grunwaldzkiej przewiduje przebudowę 

całości infrastruktury drogowej tj. położenie asfaltu wraz z budową chodnika i części 

oświetlenia. 

 

Radny Paweł Lorens zapytał, jaki będzie charakter tej drogi. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że droga ta jest drogą publiczną - gminną . 

 

Radny Paweł Lorens zawnioskował o uwzględnienie dwóch progów zwalniających, ponieważ 

będzie to droga przelotowa. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że wniosek o dofinansowanie jest składany na 

zasadzie przygotowania projektu i jego wykonania. Stąd na etapie przygotowania projektu 

będzie możliwe zgłaszanie zmian i uwag. 

 

Radny Paweł Lorens dodał, że dobrze byłoby uwzględnić przynajmniej jeden taki próg 

zwalniający w środkowej części odcinka. Zaznaczył, że mówi o tym, gdyż w obecnym czasie 

miejsce to wykorzystywane jest przez osoby prowadzące aktywny tryb życia. Z tej przyczyny 

prośba o uwzględnieniu tej uwagi na etapie projektowania. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec ustosunkowując się do wypowiedzi przedmówcy 

zauważył, że jest to jak najbardziej słuszna uwaga. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że taka forma starania się o środki zewnętrzne została 

podyktowana upływającym terminem składania wniosku. W związku z tym nie było 

wystarczającego okresu czasowego na przygotowanie projektu i przeprowadzenie procedury 

uzyskania pozwolenia na budowę. Stąd zostało to w ten sposób zaplanowane, aby 

ewentualnie zadania te zrealizował wykonawca. 

 

Radny Eugeniusz Such dopytał o długość drogi na ulicy Grunwaldzkiej. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że całość ulicy Grunwaldzkiej to około 2 km. 

 

Więcej głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIII/ 94 /2016  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem Krośnieńskim  

w zakresie wspólnej realizacji inwestycji drogowej (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8 

W dalszej części posiedzenia Rada przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Wyjaśnił,  

że grupa mieszkańców Pustyn zwróciła się z wnioskiem o przekazanie części swoich działek 

pod drogę publiczna. Inicjatorzy przekazania na własny koszt dokonali podział własnych 

nieruchomości i wydzielili pas szerokości 5 m i długości około 150 m. Przejęcie pozwoli 

uregulować sprawy dostępności do drogi publicznej terenów budowalnych znajdujących się  

w tej okolicy. Dlatego powstała propozycja przejęcia przedmiotowego odcinka, który w 

chwili obecnej funkcjonuje jako droga gruntowa. 

 

W ramach autopoprawki Wójt zawnioskował o wprowadzenie w zakresie § 1 punktów 10-11 

tj. dwóch działek, które znajdują się ww. pasie drogi. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Stanisław Wierdak – Wiceprzewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

Głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIII/ 95 /2016  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 9-10. 

Przystąpiono do podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały własnej oraz uchwały 

w sprawie przyjęcia do realizacji Planu gospodarki niskoemisyjnej dla obszaru obejmującego 

Miasto Krosno oraz Gminy: Jedlicze, Miejsce Piastowe, Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka 

i Krościenko Wyżne. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Podkreślił,  

iż punkty te są ze sobą nierozerwalnie powiązane, gdyż dotyczą uchylenia oraz podjęcia na 

nowo uchwały dotyczącej Planu gospodarki niskoemisyjnej. Wyjaśnił, że takie postępowanie 

stanowi wynik zaliczenia przedmiotowego dokumentu do tych projektów, dla których 

wymagane było przeprowadzenie oceny odziaływania na środowisko. W związku z tym, że 

na etapie przyjęcia uchwały, brakowało opinii Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, 

zachodzi konieczność uchylenia i ponownego podjęcia uchwały. 

 

Głosów nie zabrano. W związku z czym Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zarządził 

głosowania nad projektem uchwały w sprawie: 

 

1) uchylenia uchwały własnej. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

-„za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIII/ 96 /2016  

w sprawie uchylenia uchwały własnej (uchwała w załączeniu). 

 

2) przyjęcia do realizacji Planu gospodarki niskoemisyjnej dla obszaru obejmującego 

Miasto Krosno oraz Gminy: Jedlicze, Miejsce Piastowe, Chorkówka, Korczyna, 

Wojaszówka i Krościenko Wyżne. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

-„za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się od głosu 0 radnych, 

 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ  

NR XIII/ 97 /2016 w sprawie przyjęcia do realizacji Planu gospodarki niskoemisyjnej 

dla obszaru obejmującego Miasto Krosno oraz Gminy: Jedlicze, Miejsce Piastowe, 

Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka i Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 11.  

Następnie Rada przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2016 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt ww. uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt uchwały w załączeniu). W szczególności stwierdziła ona, że:  

1) zwiększa się plan dochodów oraz wydatków o kwotę 15 300,00 zł w dziale 852 – Pomoc 

społeczna; 

2) zmniejsza się plan wydatków o kwotę 9 512,00 zł, w tym: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 3 312,00 zł – wydatki bieżące; 

b) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 6 200,00 zł – wydatki bieżące; 

3) zwiększa się plan wydatków o kwotę 9 512,00 zł, w tym: 

a) w dziale 710 – Działalność usługowa w kwocie 1 050,00 zł – wydatki bieżące; 

b) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 6 200,00 zł – wydatki bieżące; 

c) w dziale 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej w kwocie 1 800,00 zł – 

wydatki bieżące; 

d) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 462,00 zł – 

wydatki bieżące; 
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4) udziela się dotacji celowej w kwocie 462,00 zł dla Gminy Krosno na realizację projektu 

pn. ”Plan gospodarki niskoemisyjnej dla obszaru obejmującego Miasto Krosno oraz 

Gminy: Jedlicze, Miejsce Piastowe, Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka i Krościenko 

Wyżne”. 

5) udziela się dotacji celowej w kwocie 1 800,00 zł dla Centrum opieki i rozrywki dziecięcej 

– Angelika Wagner  na prowadzenie „Klubu dziecięcego „ANGELANDIA. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

Gosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIII/ 98 /2016  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2016 rok (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 12 

Przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie 

Jedlicze. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Poinformował, iż przeprowadzono postępowanie, które zakwalifikowało motopompę 

strażacką jako zbędny składnik majątku ruchomego. W wyznaczonym terminie gmina 

Jedlicze zwróciła się z wnioskiem o jej nieodpłatne przekazanie. Inne oferty nie wpłynęły.  

W związku z czym projekt uchwały dotyczący nieodpłatnego przekazania sprzętu na rzecz 

gminy Jedlicze. 

 

Gosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIII/ 99 /2016  

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Jedlicze (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 13 

W punkcie trzynastym Rada przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej Gminie Nowy Żmigród. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Jeszcze raz 

zaakcentował, iż warunkiem nabycia nowego samochodu dla jednostki OSP w Pustynach 

było nieodpłatne przekazanie obecnego samochodu innej jednostce, która nie posiada takiego 

sprzętu. W związku z tym gmina Nowy Żmigród zwróciła się z wnioskiem o nieodpłatne 

przekazanie tego pojazdu. Stąd również propozycja podjęcia stosownej uchwały. 
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W otwartej dyskusji Paweł Lorens dopytał, czy samochód ten jest sprawny pod względem 

technicznym. 

 

Radny Krzysztof Podkul potwierdził, że samochód jest sprawny. Dodał, iż samochód ten 

został wyprodukowany w 1975 r. i od początku służył w straży pożarnej. 

 

Gosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIII/ 100 /2016  

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Nowy Żmigród (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 14 

 W dalszej części posiedzenia Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu 

w brzmieniu: „Wolne wnioski, interpelacje i zapytania”. 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu obecnemu na posiedzeniu mieszkańcowi, który zwrócił 

uwagę na gałęzie zwisające nad drogą powiatową w lesie Dębina oraz poruszył sprawę ulicy 

Wąskiej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel udzielił odpowiedzi na poruszone zagadnienia i wyjaśnił 

wszelkie wątpliwości. 

 

Następnie radny Edward Marszałek poruszył dwie kwestie. W pierwszej kolejności 

podziękował Wójtowi Gminy za udostępnienie sali Domu Ludowego na organizację koncertu 

kolęd. Podsumowując poinformował, iż w koncercie wystąpiło 190 osób w ramach 

osiemnastu serii występów, a koncert został poświęcony pamięci ks. prałata Jana Szpunara.   

W dalszej części nawiązując do obywatelskiej interwencji, zwrócił uwagę na problem 

krzewów wchodzących w pas drogowy.  

 

W dalszej kolejności radny Paweł Lorens przeprosił za spóźnienie oraz zwrócił się  

z wnioskiem o uwzględnienie w budżecie gminy na rok bieżący inwestycji dotyczących: 

1) budowy siłowni zewnętrznej na terenie placu zabaw przy ul. Grunwaldzkiej; 

2) zamontowania bariery ochronnej wzdłuż chodnika na ul. Kasztanowej na przepuście 

wody wpływającej do Dębiny (wniosek w załączeniu). 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel, przedstawił informację w zakresie wnioskowanym  

w czasie obrad ostatniej sesji, dotyczącą zużycia wody i odprowadzonych ścieków w czasie 

ubiegłych 5 lat. Poinformował, iż w okresie od 1 stycznia 2010 roku do końca 2015 r. ilość 

dostarczonej wody dla gminy Krościenko Wyżne wyniosła 585 tys. 609 m3, natomiast 

odprowadzone w tym czasie ścieki to 742 372 m3. Zaznaczył, że dane te zostały przekazane 

przez MPGK Krosno. 

 

Radny Paweł Lorens wyjaśnił, że intencją jego pytania na poprzedniej sesji było wykazanie 

tendencji zużycia wody oraz czy tendencja ta jest wzrostowa. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel zaznaczył, iż tendencja ta, w niewielkim zakresie w rozbiciu na 

poszczególne lata jest wzrostowa. Poinformował, iż dokładnie zostanie ona wykazana  

w sprawozdaniu przedstawionym przez przedsiębiorstwo wodno-kanalizacyjne przy okazji 

przedstawienia taryf za wodę i odprowadzane z terenu gminy ścieki. 

 

Radny Paweł Lorens wytłumaczył, iż poprosił o przedmiotową informację, aby jeszcze raz 

zastanowić się nad kwestią dodatkowych źródeł wody oraz ewentualną budową podziemnych 

ujęć wody. Wyjaśnił, iż związane jest to z występującą w roku ubiegłym suszą, która  

w przyszłych latach może być jeszcze bardziej dotkliwa dla mieszkańców. Zaznaczył, że tego 

rodzaju inwestycje rozwiązują problemy braku wody, co uwidoczniło się w trakcie 

ubiegłorocznego lata. Dlatego słusznym byłoby zastanowienie się nad tym rozwiązaniem, 

zwłaszcza, że zdobycie środków na ten cel przewiduje przyjęty Program Gospodarki 

Niskoemisyjnej. 

 

Radny Janusz Szmyd zapytał, jak w takim układzie wpiąć się w obecny system wodociągowy. 

 

Radny Paweł Lorens zauważył, że jest to kwestia do przemyślenia i problem ten nie jest 

problemem jednorocznym. Zaznaczył, iż należy głębiej sięgnąć po wodę, a inwestycja ta  

z punktu widzenia gminy stanowi inwestycje przyszłościową. Podkreślił, że jest to temat do 

przemyślenia. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zauważył, iż rozpoczęto prace budowy odcinka 

wodociągu z Sieniawy do Iskrzyni. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel podkreślił, iż rozpoczęta budowa odcinka sieci wodociągowej 

stanowi zarówno zabezpieczenie oraz obejście całego systemu wodociągowego. Takie 

rozwiązanie zabezpiecza zapotrzebowanie na wodę w przypadku wystąpienia jej deficytu. 

Przy takim układzie powstanie możliwość doprowadzenia wody w obie strony. Wójt 

podkreślił, iż MPGK w Krośnie i Sieniawa pod takim właśnie przyszłościowym kątem 

zabezpiecza dostarczanie wody dla odbiorców. Dlatego osoby czerpiące wodę  

z wodociągów nie powinny mieć z nią problemu na najbliższe lata. 

 

Radny Paweł Lorens zauważył tendencje wzrostową, jeżeli idzie o wiercenie i poszukiwanie 

wody na własną rękę.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przypomniał, że kwestie związane z wodą zostały również 

poruszone w przyjętej strategii rozwoju gminy. Zaznaczył, że na terenie gminy występują 

słodkie wody podziemne, które są chronione jako zapasy strategiczne na kolejne lata. 

 

Radny Zdzisław Omachel dopytał o projekt parkingu przy szkole. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, iż zgłoszone uwagi zostały przekazane 

projektantowi. W związku z tym należy oczekiwać na zaproponowane rozwiązania w tym 

temacie. 

 

Radny Zdzisław Omachel zapytał o możliwość obejrzenia projektu stadionu. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że projekt został przygotowany i jest do wglądu. 

Dodał, iż koszt budowy trybuny na stadionie i płyty boiska to przeszło 2,5 mln zł., z czego 

większa część wydatków skupia się na usunięciu skarpy i posadowieniu trybuny.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poinformował, iż wspólnie z Wójtem analizował 

zagadnienie budowy trybuny stadionowej pod kątem dofinansowań przewidzianych przez 

ministerstwo. Jednak dofinansowania tego typu wymagają dodatkowo budowy zaplecza pod 

trybuną. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził, iż budowa samych trybun nie kwalifikuje się do 

otrzymania dotacji. Zaznaczył, iż założenia kosztorysowe odnośnie skarpy zostały przyjęte 

nieco na wyrost. Poinformował, że przeprowadzono badania geologiczne, które wykazały,  

iż wierzchnia warstwa przesuwa się, stąd konieczność jej usunięcia. Dlatego skarpę należy 

zrównać z poziomem płyty boiska. 

 

Radny Krzysztof Podkul dopytał, czy w projekcie wzięto pod uwagę także poszerzenie płyty 

boiska.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, iż założenia te zostały przyjęte i przewidziano 

poszerzenie i wydłużenie płyty boiska sportowego. Stąd właśnie konieczność przesunięcia się 

w kierunku skarpy.  

 

Radny Piotr Kasperkowicz zwrócił uwagę na przewrócony znak koło stawu. Dopytał, czy  

w perspektywie nie udałoby się zamontować barier ochronnych przez powiat. Dodał, iż osoby 

interweniujące u niego w tej sprawie wnioskowały o postawienie w tym miejscu barier 

ochronnych, bowiem zimową porą miejsce to jest bardzo niebezpieczne. 

 

Radny Edward Marszałek przypomniał, iż od pewnego czasu na sesjach mówiono  

o zamontowaniu znaku ograniczającego prędkość w tym miejscu. Zaznaczył, iż takie 

oznakowanie pozwala egzekwować od ewentualnego sprawcy pewne formy zachowań. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zakomunikował, że wystąpi z wnioskiem do powiatu  

o zamontowanie takich barier ochronnych. 

 

Ad. 15 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął XIII Sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował:  

  Łukasz Lorens 

 
 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

                 mgr Antoni Dębiec 


